
 

Protokół Nr LVI/2023 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2023 r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
04

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
45 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach LVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek, Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie 

Małgorzata Mazurkiewicz – Nowak, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i 

Turystyki w Wierzchowie Marta Łapińska  oraz zaproszone osoby, według listy obecności, 

stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył:  Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
04

 otworzył LVI Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 15 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad sesji został 

przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 pkt 4 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LV sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 



8.1. uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do Stowarzyszenia Wał 

Pomorski 1945 – druk 329; 

8.2. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – druk 330; 

8.3. uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wierzchowo – druk 331; 

8.4. uchwała w sprawie zmian Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie – druk 332; 

8.5. uchwała  w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania– druk 333; 

8.6. uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023 – druk 

334; 
8.7. uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2023 – 2032 – druk 335. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10.Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad 3 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że Protokół z posiedzenia LV Sesji 

Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 marca 2023 roku został wyłożony do wglądu  

w Biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych  

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z LV sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z LV sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt. 5. 

 

Ad 5 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec  poinformował, że w kwietniu bieżącego roku odbyło 

się jedno posiedzenie komisji stałych Rady Gminy i było to posiedzenie wspólne. 

 

Bogusław Pawłowicz - Przewodnicząca Komisji wiodącej tematycznie, tj. Komisji Rolnictwa 

przedstawiła informację z posiedzenia wspólnego Komisji Rolnictwa, Komisji Budżetu i 

Finansów, Komisji Kultury i Komisji Rewizyjnej – protokół Komisji Nr 4/2023  

z dnia 20 kwietnia 2023 roku, stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad 6 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym  nie 

wpłynęła żadna interpelację. 

 

Na sesji interpelację pisemną złożyła: 

 

Radna Jolanta Augustyniak: 

1) „Interpelacja do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim. W imieniu 

mieszkańców osiedla przy ul. Długiej zwracam się z prośbą o zamontowanie lustra 

drogowego przy wjeździe do ul. Kwiatowej. Lustro znacznie ułatwi wyjazd z osiedla 

przy posesji 32 D. Znajduje się tam Zakład Fryzjerski i samochody stojące na 

parkingu znacznie zasłaniają z lewej strony ruch drogowy na ulicy Długiej. Lustro to 

w znacznym stopniu poprawi stan bezpieczeństwa mieszkańców osiedla.” 

2) „Interpelacja do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim. W imieniu 

Rodziców uczniów Szkoły Podstawowej Wierzchowo jak i przedszkolaków zwracam 

się z prośbą na wyznaczenie przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ulicy Długiej i 

Szkolnej. Przejście to znajdowałoby się w ciągu komunikacyjnym dzieci idących do 

szkoły i do przedszkola. Znacznie poprawi bezpieczeństwo uczniów i 

przedszkolaków.” 

3) „Interpelacja do Polskich Kolei Państwowych. W imieniu mieszkańców Gminy 

Wierzchowo zwracam się z prośbą o rozbiórkę wierzy obserwacyjnej i muru po byłej 

bazie PKP. Wieża znajduje się przy przejeździe kolejowym przy którym ustawiono 

znak STOP. Budowla znacznie ogranicza widoczność na przejeździe. Również stan 

techniczny w/w obiektów stanowi zagrożenie dla osób tam przebywających. Mimo 

tabliczki „Obiekt przeznaczony do rozbiórki” zwracam się z prośbą o jak najszybsze 

dokonanie tej rozbiórki, poprawi to lepszą widoczność dla kierowców jak i 

bezpieczeństwo. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

 



Ad 7 

 

W trybunie obywatelskiej głos zabrała Alina Kunat – Sołtys wsi Żabin.  

Zwróciła uwagę, że chodniki zarastają trawą. Porosiła, żeby zwrócić się do Powiatu 

Drawskiego o zakup środka chemicznego, który usunie tą trawę. 

Poinformowała o potrzebie usunięcia drzewa przy przystanku autobusowym na końcu Żabina. 

Drzewo jest w złym stanie i zagraża bezpieczeństwu mieszkańców. 

Zapytała również do kogo ma się zwrócić w sprawie krzyża , który znajduje się na cmentarzu, 

żeby go wzmocnić, poprawić albo postawić nowy. 

 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt. 7 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do Stowarzyszenia Wał Pomorski 1945  

– druk nr 329. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVI/326/2023 w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do 

Stowarzyszenia Wał Pomorski 1945 – która stanowi załącznik nr 5 do nin. 

protokołu. 

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowych w drodze przetargu – druk nr 330. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVI/327/2023 w sprawie  wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 

okres 10 lat nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w 

dzierżawę nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi 

załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

 

3) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo  – druk 

nr 331. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVI/328/2023 – w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

4) w sprawie zmian Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie  – 

druk nr 332. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVI/329/2023 w sprawie zmian Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 



5) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk nr 333. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVI/330/2023 w sprawie  uchwała  w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania – która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

6) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023  – druk nr 334. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVI/331/2023 – w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2023 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

7) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2023 - 2032  – druk nr 335. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVI/332/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2023 – 2032 – która stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na interpelację: 

 

Radnego Ireneusza Junga  dotyczącą „ustalenia nowej lokalizacji na bocianie gniazdo”. 

 

Radnego Kazimierza Pajora dotycząca oczyszczenia nawierzchni ulic w miejscowości 

Wierzchowo 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt. 9 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji pkt. 10. 

 

Ad 10 
 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że zmieniliśmy formułę „Święta  Wody”. 

Przedsięwzięcie będzie służyło teraz lokalnej społeczności. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie Marta Łapińska 

powiedziała, że impreza przekracza możliwości finansowe. Poinformowała, że 



zrezygnowaliśmy  ze „smoczych łodzi” za to będą zawody kajakarskie, turniej piłki plażowej, 

konkurs na najładniejszego chińskiego smoka, konkurs kulinarny „Najlepsza Ryba” oraz 

zabawa dla mieszkańców.  

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki Marta Łapińska przekazała, że 

„Święto Wody odbędzie się  8 lipca 2023r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec podsumował, że brak wystarczających 

funduszy spowodował powrót do początkowej edycji – imprezy lokalnej. 

 

Radna Jolanta Augustynka zaproponowała, że podczas „Święta Wody” można zrobić konkurs 

wędkarski. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że na połowy trzeba mieć wykupione pozwolenie w 

Wodach Polskich. 

 

Radny Ryszard Borowicz podziękował Zarządowi Dróg Powiatowych za wymianę znaków 

drogowych na trasie Otrzep – Sośnica.  

Radny zapytał również czy zostały podjęta jakieś działania w sprawie zakupu tablic „Sołtys”. 

Radny Ryszard Borowicz zwrócił uwagę na wiatę we wsi Otrzep. Dach wiaty pokryty jest 

mchem i należałoby go oczyścić.  

 

Radny Ireneusz Jung odniósł się do odpowiedzi na interpelację dotyczącej „bocianiego 

gniazda”. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, ze zastanawialiśmy się jak rozwiązać ta interpelację. 

Opowiedział, że w pewnej gminie też był problem bociana. 

Postawienie słupa na bocianie gniazdo wymaga lokalizacji i zgody właściciela. Gmina 

dysponuje tylko jedną działką w sąsiedztwie. Rok wcześniej poproszono elektryków o 

możliwość wykorzystania słupów, które są nieczynne na zainstalowanie gniazda. Gmina nie 

dostała pozwolenia, ponieważ słupy mają inne przeznaczenie i są wątpliwej konstrukcji. 

Temat bocianiego gniazda możemy podjąć w przyszłym roku zanim przylecą bociany. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt. 10 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji pkt. 11. 

 

Ad 11 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec  

o godz. 12
45

 zamknął obrady LVI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

    Marek Mikulec 

Podpis protokolanta: 

…………………… 



 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


